
Mødested Dato Dato for referat Godkendt
Skype 19/08/2010 19/08-2010
Mødetype Referent Bilag
DHPU Bestyrelsesmøde Rasmus ÷
Deltagere Fraværende Mødestart
Birger Strandqvist (BS) Dennis Wolthers (DS) var på arbejde. 19.00
Rasmus Rohlff (RR) Allan Grynnerup (AG) ligeså. Mødeslut
Jeppe Krogh (JK) 23.00
Louise Dige

Dagsorden

1. Valg af referent
2. Gennemgang af sidste referat. 
3. Udviklingskonsulent(status, klubbesøg og hvordan vi får en god start)
4. Bestyrelsens arbejde (Efter ansvarsområder er fordelt, har der været 

forskellige motivationsproblemer, kan vi gøre det anderledes? Hvad byder 
fremtiden?)

5. Stenkast Hedderhill
6. Miljø politik
7. Budgetmøde forbedrelser. 
8. Nekrolog for specielle medlemmer (aktuel Carsten)
9. forsikring af instruktører 
10. Næste bestyrelsesmøde. 
11. Evt.

Pkt. Beskrivelse Ansvarlig Deadline
 1 Valg af referent. Rasmus



 2 Gennemgang af sidste referat
Ad 6. MDK reklame om regler for FHPC. 

MDK vil sende invitation om benyttelse af FHPC 
i næste DHPU Nyt. Bestyrelsen håber, at dette vil 
skab en masse aktivitet på FPHC. 

Resterende punkter er udført eller behandler 
efterfølgende i dette referat. 

 3 Erik har kun fået tilbagemelding fra Birger om 
OP87. Han mangler stadig væk en makker til 
Valhalla. 

Erik arbejder videre med den sidste dokumentation 
til DIF for at få tilskud udbetalt med tilbagevirkende 
kræft.  

Dennis mangler at ringer til Erik. 

Dennis. 



 4 For mange ting sker reaktivt og der er meget få 
kræfter til proaktivt arbejde. Dette slider på 
bestyrelsesmedlemmerne og giver meget fravær fra 
bestyrelsesmøder.  

Forslag til at forbedre kvaliteten for både arbejdet og 
de aktives situation:

• Aktionsliste som bilag 1 til referater 
med status på igangværende og afsluttet 
opgaver. Laves i Excel 2007. 

• Benytte Google kalender, mail og 
dokument deling.

• Bedre uddelegering af opgaver, der 
bliver udført inden deadlines. 

• Mere ansat arbejdskræft/betalt 
administation. 

• Større bestyrelse til at løfte opgaven. 
• Flydende referat. Skal noget i referatet, 

skal det sendes under mødet på skype i den 
ordlyd som den der siger det ønsker.

• Styrket styring ved at ansvarlige for 
områder har mere kontakt til deres udvalg og 
ansvarsområder.

• Maks. fravær fra møder… 
• Fysiske møde i stedet for skype. (dette 

er dog dyrt og koster ekstra transporttid. 
• Betale bestyrelsesmedlemmer fri fra 

arbejde til vigtige møder i dagtimer. 
• bedre papirsystem til økonomistyring 

som til 3-3-15. så der er et overblik over 
planer og økonomi.

• bedre styring af henvendelser til 
unionen ved styring af sekretariat.

   
Punktet behandles på næste bestyrelsesmøde, når flere 
bestyrelsesmedlemmer er til stede. 
 

ALLE



 5 Stenkast Hedderhill

Rasmus har snakket med Henrik i SLV, som er 
forhenværende politibetjent. Han så det meget klart at 
der er tale om vold og skal anmeldes til politiet. Hans 
vurdering er at det godt kunne give 20 dage. 

Birger forklar de to implicerede piloter og bede om 
tilbagemelding om deres beslutning. 
Bestyrelsen afventer hændelsesrapporter, før vi 
skriver om hændelsen i DHPU Nyt med forklaring 
om, at det er totalt uacceptabelt og bør behandles af 
politiet.

Birger

 6 Miljøpolitik:
EHPU har udformet en økologisk holdning, som 
beskriver hvordan hg/pg kan udføres uden at skade 
naturen. Desuden har DIF lige udnævnt 9 
specielforbund til ”grønt forbund”, da DIF som 
resten af samfundet er fortaler for miljøet og naturen. 

Rasmus forslå at DHPU udformer en miljø politik, 
som formidles på hjemmesiden. DHPU bør anbefaler 
vores klubber og instruktører til at kende og formidle 
gode miljøopførelse til deres elever og piloter. 

Bestyrelsen støtter arbejdet og glæder sig til at se 
resultatet. 

Birger oversætter EHPU test til dansk. 

Rasmus følger op på Grønt Forbund og færdiggøre 
DHPUs miljøpolitik, som fremlægges resten af 
bestyrelsen.  

Birger

Rasmus



 7 Budgetmøde:
Status på indkaldelse af budgetter og beskrivelse. 
Deadline på indsendelser. Fyldestgørende beskrivelse 
eller kontakt til ansvarlige bestyrelsesmedlem. 

Birger sender påmindelse til udvalg om indsendelse 
af budget og beskrivelse for 2011 med baggrund, 
virkemidler og forventet resultat, gerne fordelt på 
hver aktivitet. 

Jeppe sekretariat om mail til klubberne om deltagelse 
i Budgetmøde og forventet tidspunkt for modtagelse 
af budgetforslag og program medio oktober.

Udover økonomi kan følgerne emner evt. diskuteres.  
Miljøpolitikken, Melwin, havarirapporter, strategi for 
frivillige.      
  
Møde for planlægning laves på mail.    

Birger

Jeppe

Alle

Birger

 8 Nekrolog for specielle medlemmer (aktuel Carsten) 
Louise sender mail til Allan om at skrive Nekrolog til 
DHPU NYT om Carsten ved hjælp af f.eks. nekrolog 
fra nyheder på DHPU. Lars L kan supplere Allan og 
husk deadline til DHPU NYT er 26. aug. 

Det ville være godt hvis teksten blev oversat til 
engelsk og sendt til internationale blade, da Carsten 
havde mange internationale venner. 

Louise og 
Allan. 

 9 Forsikring af instruktører

Willy fra DIF spørge Tryk forsikring præcise dækker. 
Men det virker nu som om at vores ansvarsforsikring 
dækker skade fra flyver og Tryk forsikring stadig 
dækker instruktørers instruktioner. Rasmus følger op 
når svar fra Willy kommer tilbage 

Rasmus 

 10 Næste møde på skype torsdag. D. 9. september kl. 
19.00 

 11 Evt.  
 12


